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Zápis ze zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty 

Masarykovy univerzity 

Úterý, 26. září 2023 ve 14:00, hybridní formou, prezenčně v zasedací místnosti 038 v budově 

44 a online v prostředí MS Teams. 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků: 

PharmDr. Jan Elbl, Ph.D. online 

doc. PharmDr. Oldřich Farsa, Ph.D. online 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. 

MUDr. Marta Chalupová, Ph.D. 

doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. 

doc. Mgr. Jan Muselík, Ph.D. 

doc. PharmDr. Ing. Radka Opatřilová, Ph.D., MBA 

online 

PharmDr. Jakub Vysloužil, Ph.D. online 

 

Studentská komora: 

PharmDr. Tomáš Bílik 

Mgr. David Švestka 

Hana Magdalena Klanicová 

Veronika Slezáková online do bodu 4 

Omluveni: 

doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D.  

doc. PharmDr. Renata Kubínová, Ph.D. 

Mgr. Petr Mokrý, Ph.D. 

 

Nepřítomni: 

Mgr. Adéla Lamaczová 

MUDr. Tomáš Parák, Ph.D.  

PharmDr. Karel Vašut, Ph.D.  

 

Hosté: 

prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D. 

děkan 

PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D. 

proděkanka 

PharmDr. Jakub Treml, Ph.D. 

proděkan 

prof. PharmDr. Karel Šmejkal, Ph.D. 

proděkan 

Ing. Martina Ježková 

tajemnice 
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17. řádné zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity (dále 

jen „AS FaF MU“) bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem dne 19. září 2023 s následujícím 

programem: 

 
 Program zasedání:  

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu 

3. Volba zapisovatele 

4. Volba místopředsedy AS FaF z řad Studentské komory 

5. Informace děkana 

6. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Statut FaF MU 

7. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Volební řád AS FaF MU 

8. Podmínky přijímacího řízení do MSP Farmacie na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

9. Podmínky přijímacího řízení do MSP Pharmacy na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

10. Podmínky přijímacího řízení do BSP Kosmetické prostředky pro akademický rok 

2024/2025  

11. Různé 

12. Návrh a schválení usnesení 

13. Ukončení zasedání 

 

Dne 21.9.2023 byl doplněn program o nový bod:  

Navržení delegáta za Farmaceutickou fakultu MU do Rady vysokých škol na funkční 

období 2024-2026 

 

 

 

 

 
 
Hlasování proběhlo zvednutím ruky prezenčně / v MS Teams 
Výsledek hlasování je v zápise vždy uveden v pořadí Pro – Proti – Zdržel se 
V případě tajného hlasování o osobách Hlasoval pro – Nehlasoval pro 
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Průběh jednání 

 
1. Zahájení zasedání  

Předseda AS FaF MU PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. přivítal přítomné a zahájil řádné 

zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný. Přivítal novou senátorku Hanu Magdalenu Klanicovou. Oznámil 

výsledek doplňovacích voleb do studentské komory – nepřihlásili se žádní kandidáti. Senát tak 

má nyní 18 členů. 

 

2. Schválení programu jednání  

Předseda představil program předložený v pozvánce. Navrhl přesunout body týkající se 

přijímacího řízení hned za informace děkana. Předložil ke schválení program v následujícím 

pořadí: 

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu 

3. Volba zapisovatele 

4. Volba místopředsedy AS FaF z řad Studentské komory 

5. Informace děkana 

6. Podmínky přijímacího řízení do MSP Farmacie na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

7. Podmínky přijímacího řízení do MSP Pharmacy na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

8. Podmínky přijímacího řízení do BSP Kosmetické prostředky pro akademický rok 

2024/2025  

9. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Statut FaF MU 

10. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Volební řád AS FaF MU 

11. Navržení delegáta za Farmaceutickou fakultu MU do Rady vysokých škol na 

funkční období 2024-2026 

12. Různé 

13. Návrh a schválení usnesení 

14. Ukončení zasedání 
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Otevřel diskusi. Nikdo se nepřihlásil. 

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

3. Volba zapisovatele 

Předseda AS FaF navrhl jako zapisovatele sám sebe. Z pléna jiný návrh na zapisovatele 

nepadl. Zapisovatelem byl schválen Dr. Goněc. 

 

Hlasování: 10 – pro, 0 – proti, 1 – se zdržel 

 

4. Volba místopředsedy AS FaF z řad Studentské komory 

Předseda AS FaF uvedl bod zasedání a připomněl způsob navrhování a volby místopředsedy 

AS FaF MU z řad studentské komory. Požádal členy studentské komory o navržení kandidátů. 

PharmDr. Tomáš Bílik navrhl Mgr. Davida Švestku, který kandidaturu přijal. Volba proběhla 

tajně v aplikaci e-volby. Místopředsedou byl zvolen Mgr. David Švestka. Nově zvolený 

místopředseda poděkoval SK za zvolení a zavázal se pracovat v senátu pro studenty. 

 

Hlasování: 4 – hlasoval pro, 0 – nehlasoval pro 

 

5. Informace děkana 

Předseda předal slovo panu děkanovi. Pan děkan seznámil senátory s událostmi, které se 

odehrály v době od posledního zasedání: návštěva Jagellonského inovačního centra 

v Krakově – spin-off plně vlastněný univerzitou, nyní obstarává drtivou většinu 

kosmetologického výzkumu a vývoje v celém Polsku. Připomněl pozdější termín přijímacího 

řízení do BSP Kosmetické přípravky, kam se přihlásilo tolik studentů, že mohl být přijat 

dvojnásobek původně plánovaného počtu. Zdůraznil, že větší počet studentů potřebujeme pro 

finanční udržitelnost fakulty v budoucnu. Dále se pan děkan zúčastnil valné hromady platformy 

Life for Science 4.0, kde navázal cenné kontakty, např. s firmou Farmak Olomouc, se kterou 

již proběhlo bližší jednání o spolupráci. Dále se pan děkan zúčastnil exkurze do Švédska, 

kterou uspořádalo Jihomoravské inovační centrum za účelem inspirace pro vznik 

biotechnologického parku poblíž Kampusu Bohunice. Celá cesta byla hrazena JIC, jednání na 

univerzitě v Uppsale a Karolinska Institutet přinesla inspiraci, jak podobná centra budovat. 

Pozitivní ohlas vzbudil záměr vybudovat GMP prostory pro malé šarže v Bio Pharma Hubu. 

Dále pan děkan informoval o vývoji projektu Bio Pharma Hub – byl vybrán zhotovitel stavby a 

na začátku října by měly začít přípravné práce na staveništi. Plánuje se slavnostní poklepání 
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základního kamene a vlastní zahájení stavby. Vlivem inflace se bohužel zdvojnásobila 

předpokládaná cena a dojde tak k podstatnému zvýšení finanční spoluúčasti MU. 

Předseda otevřel diskusi, do které se nikdo nepřihlásil.  

 

6. Podmínky přijímacího řízení do MSP Farmacie na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

Předseda AS FaF Dr. Goněc předal slovo paní proděkance Ambrus. Paní proděkanka nejprve 

prezentovala statistiky přijímacího řízení v letech 2022 a 2023. Do magisterského SP bylo 

podáno méně přihlášek, nicméně dostavilo se více studentů a dosáhli lepších výsledků. Počet 

přijatých uchazečů i počet zapsaných studentů je přibližně stejný. Do BSP Kosmetické 

přípravky se přihlásilo 173 uchazečů, což umožnilo přijmout více uchazečů, než bylo původně 

plánováno. Paní proděkanka blíže představila změny oproti minulému roku – zrušení testu 

z fyziky a zvýšení cílového počtu studentů na 192.  

Předseda otevřel diskusi. Mgr. Švestka se dotázal, jak by se snížila bodová hranice pro přijetí, 

kdybychom již letos cílili na 192 přijatých uchazečů. Paní proděkanka odpověděla, že je to 

těžké odhadnout, protože se vždy rozesílá rozhodnutí o přijetí více uchazečům – část se 

nezapíše a tímto způsobem se přibližně dosáhne plánovaného počtu zapsaných. Mgr. Švestka 

v souvislosti s vyřazením fyziky ještě poznamenal, že doufá, že snižování nároků na přijímané 

studenty se někdy zastaví a nebude pokračovat tak jako na sesterských fakultách. Paní 

proděkanka dodala, že snižování celkového počtu otázek umožní zkrácení doby trvání testu. 

Pan proděkan Šmejkal doplnil, že na počtu otázek nezáleží, záleží, jak budou těžké. Při 

současném počtu nepotřebujeme tak jemné rozřazení v bodovém pořadí. Pokud by došlo 

k výraznému nárůstu počtu uchazečů, můžeme uvažovat opět o zvýšení počtu otázek. Doc. 

Muselík jako garant testů pro fyziku doplnil, že většina otázek z fyziky přejde do otázek chemie, 

protože už v současnosti jsou otázky zaměřeny výhradně do oblasti fyzikální farmacie, jedná 

se spíše o marketingovou než o faktickou změnu. Dr. Bílik vznesl dotaz, kolik uchazečů se 

hlásí na Univerzitu Karlovu – paní proděkanka uvedla, že přibližně o 100 – 150 více než k nám, 

strategie je ale odlišná – přijímají více studentů, které potom v prvních dvou letech vyřadí.  

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

 

7. Podmínky přijímacího řízení do MSP Pharmacy na FaF MU pro akademický rok 

2024/2025 

Předseda opět předal slovo paní proděkance. Paní proděkanka uvedla změny oproti minulým 

letům – došlo k termínovému oddělení uchazečů z EU a mimo EU, tak, aby mohly být úspěšně 
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překonány problémy s vízy přijatých studentů z některých zemí. Poplatek za přihlášku je 

odvozen z okrouhlé částky v eurech, proto je mírně nižší než do českého studijního programu.  

Předseda otevřel diskusi, do které se nikdo nepřihlásil. 

 

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

 

8. Podmínky přijímacího řízení do BSP Kosmetické prostředky na FaF MU pro 

akademický rok 2024/2025 

Předseda opět předal slovo paní proděkance. Paní proděkanka představila změny oproti 

předchozím podmínkách – termíny sjednoceny se SP Farmacie, plánovaný počet přijatých 

uchazečů je 96 ostatní podmínky zůstávají zachovány.  

Předseda otevřel diskusi: Mgr. Švestka se dotázal, zda budou stejné otázky jako do MSP 

Farmacie, nebo bude vypracována méně obtížná verze testů? Paní proděkanka odpověděla, 

že nikoliv jednodušší, ale cílenější na kosmetologii – budou rozdílné verze pro MSP a BSP. 

 

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

9. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Statut FaF MU 

Předseda uvedl bod a vysvětlil nutnost změn – původní předpisy nepočítají s bakalářskými 

studijními programy. Předpisy připravovala legislativní komise – za nepřítomného předsedu 

LK Dr. Mokrého přečetl předseda stanovisko LK: Jedná se o technické změny a LK předložené 

znění doporučuje. Předal slovo předkladateli – panu děkanovi. Pan děkan si osvojil všechny 

změny navržené LK a předkládá tento návrh. Předseda otevřel diskusi, do které se nikdo 

nepřihlásil. 

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – zdrželi se  

 

10. Projednání a schválení vnitřního předpisu – Volební řád AS FaF MU 

Předseda uvedl bod jednání – změny opět vycházejí z absence bakalářských SP ve volebním 

řádu. Zde se jedná už o zásah větší, protože je nutné rozhodnout o rozdělení mandátů mezi 

jednotlivé typy SP a také zohlednit zachování mandátu v případě přestupu do jiných BSP nebo 

MSP. Předseda představil stanovisko LK: LK navrhuje zvážit spíše do budoucna možnost 

pevně rozdělit mandáty mezi jednotlivé typy SP (BSP, MSP, DSP). Dále LK nechává k diskusi 

dvě verze znění článku 8 odst. 4, který upravuje trvání mandátu, pokud senátor přestupuje 

mezi magisterskými a bakalářskými studijními programy. Varianta 1 striktně trvá na 
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navazujícím magisterském studiu, varianta 2 připouští jakékoliv časově navazující studium 

v BSP nebo MSP. Studentská komora i pan děkan se přiklánějí k variantě 2, proto byla 

předložena ve formě pozměňovacího návrhu. Nejprve se tedy bude hlasovat o variantě 2, 

pokud by nebyla schválena, přistoupí se k hlasování o variantě 1. Předseda předal slovo 

předkladateli, panu děkanovi. Ten vyjádřil podporu variantě 2.  

Předseda otevřel diskusi: Mgr. Švestka shrnul průběh debaty ve studentské komoře – pouze 

na 3 fakultách MU jsou mandáty rozděleny podle oborů nebo podle způsobu studia – 

právnická, lékařská a naše fakulta. Na ostatních fakultách všichni studenti volí všechny 

studenty. Studentská komora nedoporučuje další dělení, protože počty studentů v jednotlivých 

typech SP se budou v nejbližších letech výrazně měnit. SK vyjadřuje podporu variantě 2, 

protože považuje za správné, aby studentovi, který byl zvolen, mandát nezanikl při přestupu 

mezi např. dvěma magisterskými SP. Volební řády AS fakult bez rozlišení typu studia umožňují 

zachování mandátu při přechodu mezi všemi typy studia, podmínka je pouze bezprostřední 

časová následnost. 

     

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

11. Navržení delegáta za Farmaceutickou fakultu MU do Rady vysokých škol na funkční 
období 2024-2026 

Předseda připomněl proces delegování zástupce fakulty – senát FaF navrhuje kandidáta, 

kterého schvaluje AS MU. Vzhledem k termínu zasedání AS MU a lhůtám pro předložení 

návrhů byl tento bod dodatečně zařazen na toto řádné zasedání AS FaF MU. Předseda otevřel 

diskusi, do které se nikdo nepřihlásil. Požádal senátory o předkládání návrhů kandidátů na 

delegáta. Doc. Kubová navrhla Dr. Goňce, který kandidaturu přijal. Další návrhy na kandidáta 

nepadly. V tajné volbě v aplikaci e-volby byl zvolen kandidát Dr. Tomáš Goněc. 

 

Hlasování: 8 – hlasoval pro, 2 – nehlasoval pro 

 

12. Různé 

Předseda připomněl termín příštího řádného zasedání 30. 11. 2023. Na programu budou 

podmínky přijímacího řízení do DSP programů a plán realizace Strategického záměru FaF – 

priority pro rok 2024. Dále oznámil termín vyhlášení řádných voleb do AS FaF na volební 

období 2024 – 2026 – bezprostředně po nabytí účinnosti nového Volebního řádu. Mgr. Švestka 

se dotázal, zda budou doplňovací volby do SK a souběžně řádné volby do nového funkčního 

období. Předseda Goněc odpověděl, že téměř ano, doplňovací volby budou vyhlášeny 

začátkem října chvíli po jejich skončení budou vyhlášeny řádné volby začátkem listopadu.   
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13. Návrh a schválení usnesení  

Předseda AS FaF Dr. Goněc navrhl text usnesení a otevřel diskusi, do níž se nikdo nepřihlásil. 

Návrh usnesení byl předložen v následujícím znění: 

 

Akademický senát Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity: 

1. Zvolil místopředsedou za Studentskou komoru Mgr. Davida Švestku 

2. Schvaluje podmínky přijímacího řízení do MSP Farmacie na FaF MU pro akademický 

rok 2024/2025 v předloženém znění  

3. Schvaluje podmínky přijímacího řízení do MSP Pharmacy na FaF MU pro akademický 

rok 2024/2025 v předloženém znění  

4. Schvaluje podmínky přijímacího řízení do BSP Kosmetické prostředky na FaF MU pro 

akademický rok 2024/2025 v předloženém znění  

5. Schvaluje Statut FaF MU v předloženém znění 

6. Schvaluje Volební řád AS FaF MU v předloženém znění – varianta 2 

7. Navrhuje zástupcem za FaF MU do Rady vysokých škol pro období 2024-2026 

PharmDr. Tomáše Goňce, Ph.D. 

Návrh usnesení byl schválen. 

Hlasování: 11 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

11. Ukončení zasedání                                       

Předseda AS FaF PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. ukončil řádné zasedání Akademického 

senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity a popřál všem pěkný zbytek týdne. 

 

 

 

 

__________________________________ 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. 

Předseda AS FaF MU, zapisovatel 
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